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Zápis z 12. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity ve funkčním období 2020–2023  
 

které se konalo 13. prosince 2021 od 15:00 hodin v místnosti G2 v areálu na Kotlářské.  

 

Schválený program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Kontrola úkolů 

3. Organizační řád Centra RECETOX 

4. Vyslovení souhlasu se jmenováním proděkanů 

5. Různé 

a) Projednání termínu volby předsedy AS PřF MU 

b) Zprávy děkana 

 

Přijaté závěry a usnesení: 

1. Akademický senát PřF MU schválil Organizační řád Centra RECETOX. 
2. Akademický senát PřF MU souhlasí se záměrem děkana jmenovat prof. RNDr. Luďka Bláhu, 

Ph.D. proděkanem pro doktorské studium a zahraniční vztahy, doc. RNDr. Zdeňka Bochníčka, 
Dr. proděkanem pro učitelské programy, prof. RNDr. Romana Šimona Hilschera, DSc. 
proděkanem pro ekonomiku, prof. RNDr. Jaromíra Leichmanna, Dr. rer. nat. proděkanem pro 
výzkum, rozvoj a kvalitu, RNDr. Pavla Lízala, Ph.D. proděkanem pro pregraduální studium, doc. 
Mgr. Markétu Munzarovou, Dr. rer. nat. proděkankou pro záležitosti studentů a uchazečů, doc. 
PhDr. Mgr. Hanu Svatoňovou, Ph.D. proděkankou pro vnější vztahy 

 
Přílohy zápisu: 
Schválený organizační řád Centra RECETOX. 

 

 

Průběh jednání: 

 

1. Schválení programu zasedání: 
Hlasování: pro 24 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 

 

2. Kontrola úkolů 

 
Opatření na podporu zaměstnanců a studujících s malými dětmi 

Čermák: Od začátku roku 2022 bude dětská skupina na Komenského náměstí, s kapacitou 24 dětí. 

Momentálně se ladí počty míst na jednotlivé fakulty, které jsou pro dětskou skupinu spádové. Nově 

funguje i rezidenční bydlení v Telči. Na přísliby nezapomínáme, ale spousta věcí je spojena s financemi 

a organizačními věcmi, které jsou potřeba zařídit. Nejvíce nás omezuje rozpočtové provizorium. 

V květnu nebo v červnu dostaneme finální rozpočet, takže teď nevíme, jak co bude. Bude i nová 

kolektivní smlouva od 1. 7. 2022 – jedná se o navýšení tarifů mezd o 15 %. Pravděpodobně ale dojde 

https://is.muni.cz/do/sci/as/as_prf_11_2020-2023/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/12_zasedani_13_prosince_2021/signed-Organizacni_rad_RECETOX.pdf


k menšímu navýšení, protože v rozpočtovém provizoriu nemáme tolik peněz k dispozici. Není to 

výmluva, ale bohužel to provizorium nám to hatí. 

 

Diskuze: 

Šulc Michalková: Děkuji, že jste se tomu věnovali. Beru to jako pozitivní zprávu. Jak budou zaměstnanci 

informováni o vzniku dětské skupiny?  

Čermák: Poskytovatel dětské skupiny je stejný jako na Kampuse – takže Elánek. Poprosil jsem paní 

kvestorku, aby zaslala, jaká bude alokace na fakulty. Jakmile se ke mně informace dostanou, tak je 

ihned přepošlu.  

Leichmann: Já bych doplnil ke mzdovým otázkám a předpisům. K navýšení tarifů mělo dojít k 1. 7. 2022, 

protože se měl vyhodnotit EVAK k 1. 6. 2022. Zároveň očekáváme, že v květnu bude hotový i rozpočet. 

A doufáme, že mzdové otázky se do 1. 7. 2022 vyřeší. Pravděpodobně se budou vypracovávat nové 

mzdové tarify a k tomu příplatky. Ke stanovování příplatků se ještě vypracovává metodika tak, aby 

navazovala na hodnocení akademiků.  

Kudrle: O jaké finanční částce na podporu pro zaměstnance s dětmi se jedná? 

Kašparovský: To neumíme zatím říct, protože nemáme ještě rozpočet. Ale řádově o miliony korun. 

Weisová: Skupina bude i pro děti studentů nebo jenom zaměstnanců? 

Čermák: Mělo by to být pro všechny, bez rozdílu. Těch míst pro PřF bude ale 6-7, v centru. Další řešení 

se budou hledat, protože toto není dostatečné řešení. V novém studentském domě by měla být 

místnost pro dětskou skupinu, takže kapacity by měly růst. 

 

 

3. Organizační řád Centra RECETOX 
 

Ředitelka RECETOX prof. Klánová představila změny v OŘ. Došlo jen k malým úpravám. Hlavní změna 

je zařazení nové výzkumné skupiny doc. Bořilové Linhartové. Další věci jsou už jen kosmetické úpravy. 

Předseda Legislativní komise dr. Baláž sdělil, že komise jednomyslně odsouhlasila OŘ ke schválení. 

Děkan Kašparovský také souhlasí. 

 

Diskuze: 

Baláž: Šlo by napsat OŘ v anglickém jazyce?  

Klánová: Ano, s tím problém nemám. 

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát PřF MU schválil Organizační řád Centra RECETOX. 
 

Hlasování: pro 24 / proti 0 / zdržel se 2; návrh byl schválen. 

 

4. Vyslovení souhlasu se jmenováním proděkanů 

 
Lízal: Všichni jste dostali materiály k navrženým kandidátům, včetně životopisů. AS PřF vyslovuje 

souhlas se jmenováním navržených proděkanů. Nové funkční období začíná 1. února 2022. 

Kašparovský: Tým proděkanů se rozšiřuje, protože stávající portfolia proděkanů jsou příliš široká na 

to, aby šla skloubit s akademickými povinnostmi a nic nebylo zanedbáváno. V dané chvíli je 7 návrhů, 

ale to není konečný stav. Proděkanů bude 8. Jeden kandidát na poslední chvíli odřekl, takže v 

současné době hledám vhodného nového kandidáta. Kandidáty vezmu podle abecedy.  



Nadále bude pokračovat prof. Bláha, ale bude mu zúženo portfolio na jeho vlastní žádost. Bude mít 

na starost především doktorské studium. A než seženu proděkana pro zahraniční vztahy, tak bude po 

přechodnou dobu zastávat i tuto agendu.  

Doc. Bochníček bude mít novou proděkanskou pozici. Místo proděkana pro studium bude 

proděkanem pro učitelské programy. Vznik této pozice byl vynucen vnějšími vlivy. Připravuje se 

reforma vzdělávání učitelů a je potřeba se tomu intenzivně věnovat. Plánujeme akreditaci pětiletého 

učitelského studia. Konzultovali jsme to již s panem rektorem i panem prorektorem Bulantem. 

Změnili jsme koncepci studia na: 4 roky studia a rok praxe. S tím se pravděpodobně bude pojit i 

změna financování praxí na SŠ. Tato pozice proděkana není neobvyklá, na jiných univerzitách v ČR ji 

již mají. Pokračovat ve funkci bude i prof. Leichmann. Bude mít na starost rozvoj a kvalitu a dočasně 

oblast výzkumu. Výzkum bude pak společně se zahraničními vztahy přidělen novému proděkanovi.  

Současný předseda AS PřF dr. Lízal bude nově proděkanem pro pregraduální studium.  Vybíral jsem 

z pedagogických zástupců na jednotlivých ústavech. Dr. Lízal je pedagogický zástupce na ÚEB a 

rozvrhář, a navíc má zkušenosti z Akademických senátů.  

Nově v proděkanském týmu bude paní doc. Munzarová. Její proděkanská pozice pro záležitosti 

studentů a uchazečů, taktéž vyplývá z požadavků akademické obce pro lepší práci s uchazeči o 

studium na naší fakultě. Z hodnotících schůzek, které teď proběhly, tak vyplynulo, že potřebujeme 

lepší propagaci mezi uchazeči. Taktéž se bude věnovat popularizaci a získávání talentovaných 

studentů. Všechny tyto oblasti jsou pro naši fakultu velmi důležité. 

Novou proděkankou bude i paní doc. Svatoňová. Paní docentka k nám přešla z Pedagogické fakulty a 

bude mít na starost vnější vztahy, kde využije svých schopností z pozice prorektorky, kterou 

zastávala. 

Staronovým proděkanem bude pan prof. Šimon Hilscher, který bude proděkanem pro ekonomiku, 

zde nedochází ke změně. 

Jak jsem říkal, teď je proděkanů 7, ale počítám s konečným číslem 8. Není to neobvyklé číslo. 

Univerzita Karlova PřF i LF mají 9 proděkanů. Z ekonomického hlediska nedojde ke zvýšené zátěži 

fakulty. Po schválení všech proděkanů s panem tajemníkem připravíme nový OŘ fakulty, který Vám 

pak půjde ke schválení.  

 

Diskuze: 

Kudrle: Nemám problém s personálním obsazením proděkanských postů, ale přijde mi matoucí název 

pro záležitosti studentů. Nešlo by to nějak přejmenovat? Zmatený student nebude vědět, na koho se 

obrátit, když bude mít studijní problém.    

Kašparovský: Název jsem přejal z RMU. Jsou to aktivity, které přímo nesouvisejí se studiem. Rozdělení 

je takové, že když máte studijní problém, obracíte se na dr. Lízala, ostatní záležitosti jdou za doc. 

Munzarovou. Ale je možné, že název upravíme, abychom nemátli studenty.  

Křešťáková: Já souhlasím s panem profesorem. Přijde mi ten název pozice matoucí.  

Munzarová: Já souhlasím, klidně to můžeme pojmenovat jinak. 

Křešťáková: Ještě bych se chtěla zeptat paní doc. Svatoňové, co bude její priorita v nové funkci? 

Svatoňová: PřF má velký potenciál, abychom ji představovali řadě cílových skupin. Prioritní jsou pro 

nás uchazeči, pak absolventi. Za rozvoj také stojí interní skupina, to jsou vlastní zaměstnanci. A pak 

bych se samozřejmě chtěla zaměřit na popularizace vědy, vědecké práce pro širší veřejnost.  

Kašparovský: Já bych jenom doplnil, že obě uchazečky na proděkanky se již pod mým vedením sešly a 

rozdělily si agendy. V lednu nás čeká usazení a vymezení portfolií proděkanů, aby od února všichni 

mohli fungovat.  

Kudrle: Máme nějaké doktorské studium učitelství? 

Bochníček: Nemáme, ale absolventi učitelského oboru chodí na doktorát, ale není to specializovaný 

učitelský doktorát. 



Kašparovský: Pro doktorské učitelské programy nemáme akreditaci. Bere se to tak, že je to věda v 

oboru didaktiky. Je to spíš humanitní věda než přírodovědná. Je to hudba budoucnosti, ale i v této 

oblasti bude pan proděkan Bochníček pracovat.  

Šindelář: Chci se zeptat na agendu vědy a výzkumu. Teď to má pan proděkan Leichmann společně s 

agendou rozvoje. Jak to vypadá s hledáním kandidáta na nového proděkana? 

Kašparovský: Během ledna bych měl kandidáta mít. Nevím, jestli to stihnu do 10. ledna 2022, kdy je 

zasedání senátu. Ale proděkani musí od 1. února fungovat, takže agenda vědy musí být pokrytá, což v 

současné době pokrývá pan proděkan Leichmann. Chci, aby pan proděkan Leichmann byl co nejkratší 

dobu proděkanem pro vědu, nejlépe vůbec. Budu pro to dělat maximum. Kolega Bláha říkal, že 

potřebuje intenzivně odlehčit, proto agendu vědy předal prod. Leichmannovi. Ale oba jsou v 

intenzivním kontaktu. 

Lochman: Chtěl bych se zeptat paní doc. Munzarové na získávání uchazečů, kteří jsou teď 

nehomogenní. Část je jich motivovaných, část ne. Jestli má nějakou koncepci, jak zacílit na ty 

motivované a šikovné uchazeče? Moje dcera má učitelku chemie, naši absolventku, a právě naši 

učitelští absolventi by měli motivovat studenty, aby šli k nám studovat. Ale v tomto případě se to 

paní učitelce zrovna moc nedaří. 

Munzarová: Ano, na náš obor chemie se hlásí málo uchazečů. Takže si nemůžeme úplně vybírat. Já 

vidím cestu v co nejširší spolupráci se středními školami. A chtěla bych cílit i na učitele. Byla jsem u 

učitelských státnic v kontaktu s našimi absolventy učitelství a jejich zpětná vazba na studium u nás 

nebyla úplně pozitivní. Je to komplexní problém, kde je potřeba plošná podpora a spolupráce. 

Můžeme na studenty cílit jak přes Bioskop, tak přímo na nadané studenty třeba na olympiádách. 

Ráda bych podpořila co nejširší spektrum možností spolupráce a cest, jak se k nám uchazeči mohou 

dostat.  

Leichmann: Potřeba tohoto proděkanského postu vzešla z hodnotících schůzek studijních programů, 

které proběhly cca před měsícem. Ústavy říkaly, že neví, jestli cílí na správné uchazeče čili ty, které 

bude studijní obor bavit. Uchazeči často neví, co jdou studovat. Je potřeba uchazečům komunikovat, 

co znamená studium chemie, biologie atd. Aby věděli, co mají od studia očekávat. Pokud si student 

špatně vybere, tak pak máme zvýšenou studijní neúspěšnost. 

Svatoňová: Je potřeba cílit na naše studenty učitelství a pečovat o naše absolventy. Vychovávat si 

kvalitní učitele přírodních věd, kteří nadchnout studenty do studia přírodních věd. 

Lochman: Já, když schvaluju přijetí ke studiu bez přijímaček, tak vidím, že se k nám hlásí málo 

studentů z Brna. Přitom tady máme dost gymnázií, ze kterých by se studenti mohli rekrutovat. 

Munzarová: Je potřeba, aby naši absolventi měli 5leté studium učitelství. Nemůžou po 3 letech dělat 

stejné státnice, jako naši studenti specialisti. To studenty učitelství vyčerpává.  

Klánová: Jaká je agenda proděkana pro vědu a internacionalizaci, tedy chybějícího proděkana? Co 

konkrétně je ta internacionalizace? Přijde mi to jako zvláštní kombinace. 

Kašparovský: Internacionalizace se dává dohromady s vědou, protože je tam velký podíl 

internacionalizace vědecké činnosti. Portfolio bude zasahovat i do pregraduálního studia, protože 

máme nově i pregraduální studium v angličtině. 

Klánová: Spíš by to teda mělo být věda a její internacionalizace. Internacionalizace pregraduálního 

studia by měla být u jiného proděkana, pravděpodobně u doc. Munzarové. 

Kašparovský: Ano, to se bude vyjasňovat v portfoliích jednotlivých proděkanů během ledna a pak i v 

OŘ. Ale prolíná to pozice více proděkanů, nejen jednoho.  

Bláha: Ano, to by chtělo ještě přesně vyjasnit, jak a kdo co internacionalizuje. 

Kudrle: Kdysi jsme měli proděkana pro informační technologie. Je to i teď?  

Kašparovský: Ano, měli jsme, ale pak jsme to zrušili a dali do kompetence pana tajemníka. Nemyslím 

si, že by se tím měl zabývat někdo z proděkanů. 

Kudrle: No ale třeba naše požadavky na IS by chtěly koncepci.  



Čermák: Ano, to máte pravdu. Ale já chodím na radu pro IT a tam je to komunikováno.  

Lochman: Já bych se zeptal nového kandidáta na proděkana Lízala. Budete nastavovat nějaké nové 

trendy? Já mám pocit, že jsme někdy ke studentům až moc vstřícní. 

Lízal: V provozní agendě budu navazovat na doc. Bochníčka. Komunikovat a řešit problémy. Chtěl 

bych intenzivněji komunikovat s pedagogickými zástupci, pravidelně se s nimi scházet a informovat 

je. Chtěl bych vylepšit procenta zápisu ke studiu – na počty přijatých studentů máme nízkou 

zápisovost.  

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát PřF MU souhlasí se záměrem děkana jmenovat prof. RNDr. Luďka Bláhu, Ph.D. 

proděkanem pro doktorské studium a zahraniční vztahy, doc. RNDr. Zdeňka Bochníčka, Dr. 

proděkanem pro učitelské programy, prof. RNDr. Romana Šimona Hilschera, DSc. proděkanem pro 

ekonomiku, prof. RNDr. Jaromíra Leichmanna, Dr. rer. nat. proděkanem pro výzkum, rozvoj a kvalitu, 

RNDr. Pavla Lízala, Ph.D. proděkanem pro pregraduální studium, doc. Mgr. Markétu Munzarovou, Dr. 

rer. nat. proděkankou pro záležitosti studentů a uchazečů, doc. PhDr. Mgr. Hanu Svatoňovou, Ph.D. 

proděkankou pro vnější vztahy. 

 

Hlasování:  

Kandidát Počet hlasů 

Luděk Bláha 27 

Zdeněk Bochníček 26 

Roman Šimon Hilscher 27 
Jaromír Leichmann 26 

Pavel Lízal 22 

Markéta Munzarová 27 
Hana Svatoňová 21 

Všichni kandidáti dostali souhlas AS PřF MU.  

Děkan poděkoval senátu za důvěru a od 1. 2. 2022 proděkany jmenuje do funkce.  

      

5. Různé 
 

Projednání termínu volby předsedy AS PřF MU 

Předseda AS PřF MU dr. Lízal byl zvolen proděkanem, takže pro neslučitelnost těchto funkcí rezignuje 

na pozici předsedy senátu a je potřeba zvolit nového předsedu. Předseda všem poděkoval za 

spolupráci.  

Lízal: Je tedy potřeba sestavit harmonogram, kdy bude volba nového předsedy/předsedkyně. 

Navrhoval bych zasedání 10. ledna 2022. 

Baláž: A rezignuješ jenom na post předsedy senátu nebo i na členství v senátu? 

Lízal: Já bych rezignoval jako předseda, ale ještě bych zůstal členem senátu a volil bych nového 

předsedu. Členství v senátu mi zanikne 31. ledna 2022. Za mě by zasedání v lednu řídil místopředseda 

Kudrle, případně předsedkyně SKAS Křešťáková. Moje rezignace by byla až na konci zasedání, před 

volbou nového předsedy, aby nový předseda nemusel řídit celé zasedání.  

Křešťáková: A nemůžeme volit hned teď?  

Lízal: Tak budeme hlasovat aklamací, jestli chceme volit teď hned.  

Pro 4, Proti 23, nový předseda se tedy bude volit na zasedání 10. ledna.  

 

Zprávy pana děkana                         



Kašparovský: ONT se bude dodržovat i při zkouškách, ústavy by měly mít zásobu testů, které by mohli 

poskytnout studentům před zkouškou, kdyby došel někdo bez ONT. Forma zkoušky se měnit nemůže. 

Bulant: Může. Zkouška se může konat on-line nebo prezenčně, ale nesmí se měnit obsah. 

Kašparovský: Děkuji za doplnění. Jak jsme již slyšeli od pana tajemníka, tak je pořád rozpočtové 

provizorium, ale univerzita již schválila pravidla rozpočtování na rok 2022. Očekává se, že fakulty 

budou růst v počtu studentů. A současně se očekává, že nebude nárůst počtu studentů na učitele. 

Takže se počítá s růstem studentů i akademiků. Příští rok nás také čeká zdražování energií, řádově o 

miliony. Takže musíme některé rozvojové aktivity pozastavit, protože se plánuje i navyšování platů. 

Uvidíme, jak moc budeme muset sáhnout do rezerv fakulty. Primárně by se měl vyčerpat FUP, který 

některé ústavy převádí již několik let. Stejně tak je potřeba koncepčně čerpat i DKRVO.  

Měl jsem jednání s Asociací krajů, kde se řeší nedostatek učitelů v krajích. Snaží se vymyslet strategie 

a motivaci pro učitele, aby zůstávali ve školství a neodcházeli z něj. 

Do finále jde i příprava nového gymnázia, které chystá SPŠCH na Pionýrské. Dneska byla schůzka 

ohledně financování. Budeme se snažit, abychom tam měli dobré propojení a aby tam učili naši 

absolventi a na praxe chodili naši studenti.  

Brom: Minule jsme se bavili o odvodech do FRIMu, že je bude fakulta odpouštět. Jak to tedy vypadá? 

Kašparovský: S panem tajemníkem jsme se domlouvali, že ještě chvilku počkáme, protože nevíme, jak 

se s tím teď v dané situaci popasovat. Nevíme, kolik na to dostaneme peněz, protože je rozpočtové 

provizorium a ještě nevíme, kolik budou energie. Provoz fakulty je prioritní. Myslíme na to. 

Brom: A k těm energiím, je nějaká strategie, jak to snížit? 

Čermák: Energie jsou celouniverzitně vysoutěžené. Ale domlouvali jsme se SUKB, že svoláme schůzku 

i se zástupci pavilonů a probereme nějaké strategie šetření. A na Kampuse se teď mění tepelná 

čerpadla, což by mělo přinést úsporu. Snažíme se hledat co nejvíce úspor.  

Lochman: A nějaké alternativní zdroje energie? 

Čermák: Uvažujeme nad solárními panely.  

Novák: Minule jsme se bavili o zasílání e-mailů studentům a zaměstnancům. Bavili jsme se, že e-

maily, které se budou posílat studentům, tak se pro info budou posílat i zaměstnancům.  

Čermák: Studijní oddělení mělo e-mail přeposlat studentům, i zaměstnancům. 

Kašparovský: Ale zároveň by studijní oddělení mělo poslat ten stejný e-mail zaměstnancům s 

nápisem, že tento e-mail šel studentům. 

Čermák: Zkontroluju na studijním.  

 

Shromáždění Ústavů 

Baláž: Blíží se konec roku, a tak bychom měli pohlídat, že se na všech ústavech bude konat 

shromáždění zaměstnanců. A na dalším zasedání si říct, jak to dopadlo. 

 

Odměny 

Lízal: Zítra budu posílat návrhy na odměny za zasedání senátu a komisí. Čekejte je v lednových 

mzdách a stipendiích. 

 

Další zasedání bude 10. ledna od 15 hod na Kampuse v B11/306. 

Prezence 
Zaměstnanecká komora:  

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., doc. Mgr. Petr Hasil, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Hyršl, 

Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., RNDr. Pavel Lízal, Ph.D., doc. Mgr. Jan 

Lochman, Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, 



Ph.D., Mgr. Pavel Pracný, Ph.D., Mgr. Peter Šebej, Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, Ph.D., Mgr. Monika 

Šulc Michalková, Ph.D. et Ph.D. 

 

Studentská komora:  

Mgr. Veronika Křešťáková, Bc. Kateřina Weisová, Mgr. Dominik Kevický, Mgr. Michaela Kubová, Mgr. 

Tomáš Brom, Bc. Václav Hladík, Mgr. Marek Korsák, Bc. Jan Mašek, PharmDr. Markéta Nezvedová, 

Mgr. David Novák, Bc. Júlia Peňáková, RNDr. Vendula Svobodová,   

 

Hosté:  

doc. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák M.Sc., Mgr. Michal Bulant, Ph.D., doc. RNDr. 

Zdeněk Bochníček, Dr., prof. RNDr. Roman Šimon Hilscher, DSc., prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D., prof. 

RNDr. Jaromír Leichmann, Dr. Rer. Nat., doc., Ph.D., Mgr. Markéta Munzarová, Dr. rer. Nat., doc. 

PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, prof. RNDr. Jana Klánová, Ph.D. Mgr. Natálie Nádeníčková 

 

Zapsala:  

Mgr. Natálie Nádeníčková. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  

 

 

V Brně dne 12. ledna 2022      RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. 
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